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Theme 4: 
The Making of Modern Germany: 1989 onwards
Initial and subsequent process of reunification

Übersetzen Sie den Text 

The citizens of East Germany were imprisoned in their own country and they demonstrated 

on a weekly basis for open borders. Some people fled of course. At the same time the 

economic difficulties of the country were continually increasing. The situation became more 

and more threatening for the government and finally they had to give up. 28 years after 

the building of the wall in Berlin it was torn down and the border was again opened. The 

Brandenburg Gate in the centre of Berlin, which has become the symbol for German Unity, 

was suddenly open to all people. 

https://www.planet-schule.de/wissenspool/kinder-europas/inhalt/wissen-deutschland/
geschichte/wiedervereinigung.html

Suggested translation

Die Bürger der DDR waren in ihrem eigenen Land eingesperrt und sie demonstrierten 

wöchentlich für offene Grenzen. Einige Menschen flohen natürlich. Gleichzeitig wuchsen die 

wirtschaftlichen Schwierigkeiten des Landes ständig. Die Lage wurde für die Regierung immer 

bedrohlicher und schließlich musste sie aufgeben. 28 Jahre nach dem Bau der Berliner Mauer 

wurde sie eingerissen und die Grenze wurde wieder geöffnet. Das Brandenburger Tor in der 

Mitte Berlins, das zum Symbol der deutschen Einheit geworden ist, war plötzlich wieder allen 

Menschen offen. 


